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Téma: Offenes Tor – Otevřená brána II.  Biblické zamýšlení: Roman Hota 

 

Minule jsme mluvili o dvou bránách – široké, která vede do záhuby a těsné,  

která vede k životu. Dnes chci vzpomenout obyčejné domovní dveře, zmiňované 

v jednom biblickém příběhu.  

Když slavíme křesťanské Velikonoce, připomínáme si Ježíšovu smrt a vzkříšení. 

Z Bible však víme, že už i Ježíš slavil Velikonoce. Co tedy slavil? Byly to svátky 

PESACH, jejichž původ musíme hledat kolem roku 1300 před narozením Krista.  

V té době byl izraelský lid již po 400 let v egyptském otroctví. Pán Bůh viděl jejich 

útrapy, slyšel jejich volání a rozhodl se je zachránit. Tehdejší egyptský vládce Farao 

nechtěl ani slyšet o propuštění svých otroků, a tak musel Pán Bůh použít sílu a 

postupně seslat na Egypt 10 zničujících ran. A právě u té desáté rány se setkáváme 

se dveřmi, o kterých chci mluvit.   

Tenkrát v Egyptě Pán Bůh poslal anděla smrti, který měl jít od domu k domu  

a zabít všechny prvorozené mužského pohlaví. Mezi Egypťany bydlel Boží lid, 

Izraelci. I jim hrozilo, že anděl smrti zabije jejich prvorozené.  

Před Božím poslem nepomohlo zavřít, zamknout čí zabarikádovat dveře. Pán Bůh 

však dal svému lidu jinou možnost ochrany. Měli zabít beránka a jeho krví pomazat 

zárubně (futra) svých dveří. Ta prolitá krev beránka byla jejich ochranou, zastavila 

Boží hněv.  

Tato krev na dveřích byla znamením pro anděla smrti, který při pohledu na ni 

minul jejich domy. Doslova je přeskočil, hebrejsky „pesach“ a právě od toho slova 

„přeskočit“ jsou pojmenovány tyto svátky Pesach. Po této veliké noci pak Izraelci 

po 400 letech otroctví vítězně pod vedením Mojžíše odešli z Egypta do zaslíbené 

země.  

Dveře - předělují, co je uvnitř a co venku. Otevřené jsou symbolem naší 

pohostinností. Zamčené dveře nás chrání před zloději a nezvanými hosty. 

Nezamčené mohou být rizikem, že vstoupí někdo cizí.  

Každý z nás máme v životě takové pomyslné dveře, skrze které vcházejí do našeho 

života dobré i špatné věci. Musíme je moudře otevírat a zavírat. Abychom se však 

ochránili před Božím hněvem a Pán Bůh má důvod se na nás hněvat, protože 

kolikrát jsme porušili jeho zákon a zhřešili, musíme použít znamení krve. Izraelci 

měli zabít beránka, my máme k dispozici jiného Beránka, Božího Syna Ježíše Krista, 

který na kříži prolil svou krev.  



Izraelci měli pomazat dveře fyzicky, my abychom byli uchránění Božího hněvu  

a trestu, tento úkon musíme provést v duchovní rovině. Pomazat své dveře 

prolitou krví Ježíše znamená uvěřit tomu, že Ježíš vzal trest na sebe a zemřel místo 

nás, litovat hříchů a činit pokání. Takto aplikujeme krev Božího Beránka  

na dveře našeho života a mine nás Boží spravedlivý trest. Apoštol Jan píše:  

„… krev Ježíše Krista, jeho Syna, nás očišťuje od každého hříchu.“ 1 Janův 1:7   

„…das Blut seines Sohnes Jesus reinigt uns von aller Sünde.“ 1. Johannes 1:7 

Ježíšova krev má i jiný rozměr – nejen, že díky ní jsou nám odpuštěny hříchy,  

ale ochraňuje nás před ďáblovými útoky. Když prosíme Pána Boha za ochranu, 

můžeme se odvolat na Ježíšovo vítězství na kříži a ďábelské síly pak nad námi ztrácí 

svou moc. Apoštol Jan o tom mluví v knize Zjevení 12:11 „Oni nad ním (nad 

Ďáblem) zvítězili pro krev Beránkovu…“ „…Und sie haben ihn (den Teufel) durch 

das Blut des Gotteslammes besiegt.“ Offenbarung 12:11 

A na závěr ještě třetí benefit Ježíšovy prolité krve a jeho utrpení na kříži. Prorok 

Izajáš to vyjádřil slovy „Jenže on (Ježíš) byl proklán pro naši nevěrnost, zmučen pro 

naši nepravost. Trestání snášel pro náš pokoj, jeho jizvami jsme uzdraveni.“ Izajáš 

53:5  „doch wegen unserer Schuld wurde er gequält und wegen unseres 

Ungehorsams geschlagen. Die Strafe für unsere Schuld traf ihn und wir sind 

gerettet. Er wurde verwundet und wir sind heil geworden.“ Jesaja 53:5 

Díky Ježíšovým ranám můžeme Boha prosit o uzdravení těla i duše. „Byly to naše 

nemoci, které snášel, a naše bolesti, které nesl.“ „ In Wahrheit aber hat er die 

Krankheiten auf sich genommen, die sonst uns getroffen hätten, und die 

Schmerzen erlitten, die sonst wir ertragen müssten.“ Jesaja 53:4 píše dál prorok 

Izajáš 53:4   

Dovolte, abych závěrem vyslovil Velikonoční přání, abychom na ty své osobní 

životní dveře vždy uplatňovali krev Pána Ježíše Krista, která je nám nejen 

k odpuštění našich hříchů, ale také k Boží ochraně a k uzdravení těla i duše.  


